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Editoriál
Železiarne Podbrezová sa 
môžu právom pýšiť benefit-
mi, ktoré ponúkajú svojim za-
mestnancom. Informujeme 
vás o nich na stránkach našich 
novín, v podnikovom rozhla-
se alebo sú uverejnené na fi-
remnom intranete. Príspevky 
do dôchodkového sporenia, 
možnosti rehabilitácie, via-
nočná mzda, vianočné balíčky, 
tábory pre deti našich zamest-
nancov, zvýhodnená ponuka 
na nákup nových vozidiel, a 
tak by sme mohli pokračovať. 
Poskytované benefity robia z 
našej spoločnosti moderného 
zamestnávateľa s atraktív-
nou ponukou pre súčasných i 
budúcich zamestnancov. Aj v 
aktuálnom čísle nášho dvoj-
týždenníka vám dávame do 
pozornosti možnosť pozrieť si 
generálnu skúšku Folklórneho 
súboru Partizán. V čísle náj-
dete aj plagát k pripravovanej 
oslave Medzinárodného dňa 
detí, ktorý sa u nás stál milou 
tradíciou. Nedávno si mohli 
zamestnanci za zvýhodnených 
podmienok pozrieť atraktívny 
futbalový zápas Podbrezovej s 
Trnavou. Vedenie našej spoloč-
nosti neustále myslí na svojich 
zamestnancov a robí všetko 
pre to, aby bola pre nich práca 
v železiarňach zaujímavá, aby 
zostali v regióne pri svojich 
rodinách a nemuseli za živo-
bytím dochádzať do vzdiale-
nejších miest alebo do zahra-
ničia. Práca v priemysle nie 
je vždy jednoduchá. No istota 
stabilného miesta, pravidel-
nej mzdy a ponúkané benefity 
môžu presvedčiť i ďalších, ktorí 
váhajú, aby si vybrali práve Že-
leziarne Podbrezová. 

Milan Gončár

Z obsahu čísla
Pravidelná stredná 
oprava v oceliarni 
dopadla úspešne

V dňoch 15. až 19. apríla bola v 
oceliarni realizovaná pravidelná 
stredná oprava. Okrem zamest-
nancov našej spoločnosti sa do 
nej zapojilo štrnásť externých 
firiem. Všetky úlohy boli včas 
splnené a opätovný štart výro-
by bol prevedený podľa plánu. 

čítajte na strane 2Železiarne Podbrezová

Dokončili 
rekonštrukciu koľaje

Odstávku oceliarne počas stred-
nej opravy využili pracovníci ko-
ľajovej dopravy, ktorí úspešne 
dokončili tretiu etapu rekon-
štrukcie koľaje číslo jeden. Prvé 
dve etapy boli realizované v mi-
nulom roku taktiež počas stred-
ných opráv. 

čítajte na strane 2

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Žiaci zvládli aj praktickú 
časť maturitnej skúšky

V dňoch 23. až 26. apríla sa v 
Súkromnej spojenej škole Že-
leziarne Podbrezová a taktiež v 
priestoroch našej fabriky usku-
točnila praktická časť odbornej 
zložky maturitnej skúšky. Spolu 
ju úspešne absolvovalo 35 žia-
kov troch rôznych odborov.

čítajte na strane 3

Ing. Marcel Adamčák, PhD.
odbor predaja a marketingu
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Vladimír Soták ml.: Našou výhodou 
je nadštandardná šírka sortimentu

Uplynulý rok bol na trhu s oceľou 
náročný a prognózy do budúcnosti 
nejasné. Dnes možno konštatovať, 
že prvé tri mesiace 
roka 2024 kopírovali 
záver vlaňajška. Aká 
je teda súčasná situ-
ácia? O aké produkty 
z podbrezovských 
železiarní je najväčší 
záujem? Aké sú oča-
kávania na najbližšie 
obdobie? Nielen na 
tieto otázky odpo-
vedá Vladimír Soták 
ml., člen Predsta-
venstva a obchodný 
riaditeľ akciovej spoločnosti Žele-
ziarne Podbrezová. 

Máme za sebou prvý štvrťrok 
2024. Aký bol z pohľadu obchodu 
v našej akciovej spoločnosti?

- Prvé tri mesiace tohto roka 
kopírovali vývoj na trhu z konca 
vlaňajška. V oblasti predaja ocele 
trh stagnuje a nevykazuje žiadne 
známky zlepšenia. Cenová úroveň 
je ovplyvnená celosvetovým pre-
bytkom kapacít a nízkou úrovňou 
spotreby. V tomto segmente je na-
šou stálou výhodou nadštandardná 
šírka sortimentu, zahrňujúca pre 

trh zaujímavé malé formáty 105 
a 125 milimetrov. Predaj valcova-
ných rúr bol od januára mierne 
zvýšený, čo nám umožnilo naplno 
využiť výrobné kapacity prevádz-
ky. V štruktúre predaja dominuje 

sortiment určený pre 
veľkoobchod, ktorý na 
prelome rokov mierne 
dopĺňal znížené sta-
vy zásob. Posledná z 
hlavných prevádzkarní, 
ťaháreň presných rúr, 
takisto zaznamenala 
nárast objednávok aj 
napriek tomu, že situ-
ácia na trhu je naďalej 
bez výrazných zmien. 

Dá sa teda povedať, že 
tento rok kopíruje, respektíve vy-
víja sa podobne ako vlaňajšok?

- Vlani bol vývoj predaja v prvých 
piatich mesiacoch veľmi dobrý, a 
to z pohľadu objemov aj cenovej 
úrovne vo všetkých skupinách vý-
robkov, vrátane galvanizovaných 
rúr, rúrových oblúkov, redukcií a 
druhovýroby. Prudké zníženie spo-
treby v európskom a svetovom me-
radle sa naplno prejavilo v šiestom 
mesiaci poklesom objednávok v 
jednotlivých prevádzkach. Napriek 
miernym nárastom predaja valco-
vaných a presných rúr začiatkom 
tohto roka je situácia naďalej bez 

výrazných zmien a kopíruje ostatnú 
časť roka 2023.

O ktorý sortiment našich výrobkov 
je v súčasnosti najväčší záujem?

- Platí, že výnimka potvrdzuje 
pravidlo. Záujem o naše rúrové 
oblúky je stále vysoký, dokonca 
prevyšuje naše aktuálne výrobné 
kapacity. Ako jeden z posledných 
európskych výrobcov tejto komo-
dity si vysokou kvalitou produkcie 
dokážeme udržať stabilný podiel 
na trhu.

V uplynulých dňoch ste sa zúčast-
nili významného veľtrhu v Düs-
seldorfe. Čo pri-
niesol pre našu 
akciovú spoloč-
nosť?

- Po skúsenos-
tiach z minulých 
rokov bola otáz-
na návštevnosť a 
záujem o osobný 
kontakt zo strany 
našich súčasných 
a potenciálnych 
zákazníkov. Sku-
točnosť vysoko 
prevýšila naše 
očakávania, o čom svedčí viac ako 
tristo registrovaných rokovaní v 
našom stánku. Logisticky výborne 
zvládnutá organizácia naším mar-

ketingovým oddelením umožnila 
všetkým kolegom z obchodného 
úseku, vrátane dcérskych obchod-
ných spoločností z Talianska, Ne-
mecka, Poľska, Čiech, Tom-Ferr-u z 
Maďarska a španielskej Transmesy 
tieto rokovania uskutočniť. Samoz-
rejme, okrem zákazníkov z Európy 
si túto príležitosť nenechali ujsť ani 
naši obchodní partneri z Austrá-
lie, Južnej Kórey, arabských krajín 
či USA. Verím, že výsledok týchto 
stretnutí sa pozitívne prejaví na 
objeme zákaziek v najbližších me-
siacoch.

Aké sú vyhliadky z pohľadu preda-
ja našich výrob-
kov na najbližšie 
obdobie?

- Jednoznačne 
najväčšou výzvou 
je naša účasť na 
c e l o s v e t o v ý c h 
projektoch na 
presné rúry pre 
tepelné výmenní-
ky. Negatívom je 
však vývoj ekono-
miky v eurozóne, 
najmä v Nemec-
ku, ignorancia 

ochrany trhu v Európskej únii zo 
strany Európskej komisie, ale tiež 
stagnujúci automobilový priemy-
sel. 

Veľtrh TUBE 2024 v Düsseldorfe 
bol skutočným úspechom

V nemeckom Düsseldorfe sa v ap-
ríli uskutočnil významný medzi-
národný veľtrh TUBE 2024. Zas-
túpenie na ňom mala aj akciová 
spoločnosť Železiarne Podbrezová. 
Na podujatie pricestovalo celkovo 
1 200 vystavovateľov, ktorí počas 
piatich veľtržných dní a na výstav-
nej ploche približne 52-tisíc štvor-
cových metrov dokázali, že odvet-
vie výroby rúr a jeho dodávatelia 
sú pripravení na budúce výzvy.

Túžba po osobnom stretnutí v 
týchto ekonomicky a geopoliticky 
ťažkých časoch bola počas poduja-
tia jasne badateľná. Zdá sa, že svet 
sa točí rýchlejšie a my sa musíme 
otáčať s ním. Invázia na Ukrajine, 
spolu s nedávnym konfliktom me-
dzi Hamasom a Izraelom, vytvára-
jú komplexné výzvy pre globálne 
odvetvia. Tieto udalosti vyvolávajú 
obavy o medzinárodný mier i stabi-
litu a zároveň ovplyvňujú ekonomi-
ku a obchod vo viacerých oblastiach 
sveta. Politické napätie a rastúce 
regulácie majú stále väčší vplyv na 

priemyselné stratégie a obchod, čo 
spôsobuje neistotu a obavy v pod-
nikateľskom prostredí.

V snahe dosiahnuť environmen-
tálne ciele sa odvetvie sústredí na 
prechod na výrobu šetrnú k život-
nému prostrediu a na zníženie uhlí-
kových emisií. Tieto snahy však so 
sebou prinášajú zvýšené náklady, 
ktoré majú nerovnomerný dopad 
po celom svete. Kým výrobcovia v 
Európskej únii čelia vysokým cenám 
energie a emisným poplatkom, iné 
regióny, naopak, profitujú zo zníže-
ných nákladov na energiu.

Náročná 
situácia v 
priemysle

Európski vý-
robcovia rúr sa 
snažia zvládnuť 
tieto výzvy, no 
vysoké nákla-
dy na energiu 
a emisné po-
platky spôso-
bujú zníženie 
ich konkuren-
cieschopnos -
ti. Tento tlak 
môže a aj vedie 
k obmedzova-
niu výroby v 
Európe, a to aj 
pri súčasnom 
zavádzaní poli-
tických opatre-
ní. Ide o množ-
stvo dovozných 
opatrení, ako 
aj dovozného 
cla na uhlíkovo 

náročné produkty, ktorých cieľom 
je eliminovať nákladové znevýhod-
nenie domácich výrobcov. Želali by 
sme si, aby bola Európa v týchto 
krokoch rýchlejšia a razantnejšia. 

Kým v minulosti bola rozhodujú-
ca kvalita, dodacia lehota a nákla-
dy, teraz sa do popredia stále viac 
dostávajú geopolitické riziká, sú-
časné a budúce náklady na energie 
a environmentálne ciele. Tieto roz-
diely majú vplyv na súčasnú nároč-
nú situáciu oceliarskeho priemyslu 
a priemyslu výroby rúr.

Krok pred konkurenciou
Veľtrh TUBE je stále dôležitým fó-

rom pre naše odvetvie, kde sa pre-
zentujú najnovšie technologické 
trendy a inovácie. Napriek výzvam 
vyjadrili naši partneri a návštevníci 
stánku záujem o spoluprácu a na-
črtli nové príležitosti. Často hľadajú 
spoluprácu s inovatívnymi dodáva-
teľmi. 

Ruch vo výstavných halách po pr-
výkrát sprevádzal bohatý program 
pozostávajúci z prednášok na horú-
ce témy. Odborníci z mnohých vy-
stavujúcich firiem predstavili svoje 
stratégie trvalej udržateľnosti, dis-
kutovali o cestách k zelenej trans-
formácii a energetickej a klima-
tickej politike alebo prezentovali 
úspechy, ktoré už dosiahli na svojej 
ceste k dekarbonizácii. Naša spo-
ločnosť patrí k lídrom v tomto sna-
žení a realizáciou desiatok investícií 
dokázala významne znížiť produk-
ciu emisií CO2. Dnes dosahujeme v 
tomto smere ukazovatele, ktoré je 
možné považovať za výraznú kon-
kurenčnú výhodu.

            Prvé tri mesiace 
tohto roka kopírovali 

vývoj na trhu z 
konca vlaňajška. V 

oblasti predaja 
ocele trh stagnuje a 
nevykazuje žiadne 
známky zlepšenia. 

Železiarne Podbrezová

Potreba osobného stretnutia bola na veľtrhu badateľná.  Foto: P. Szczepaniaková
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Zamestnanci Koľajových a dopravných stavieb s.r.o. Košice pri pokládke a montovaní po-
slednej časti koľaje na opravovanom úseku.  Foto: P. Krajan

Dokončili rekonštrukciu koľaje

Odstávku oceliarne počas stred-
nej opravy využili pracovníci ko-
ľajovej dopravy, ktorí úspešne do-
končili tretiu etapu rekonštrukcie 
koľaje číslo jeden. Prvé dve etapy 
boli realizované v minulom roku 
taktiež počas stredných opráv. 

Viac informácií o realizovaní 
opráv, ich priebehu, ale aj o plá-
noch do nasledujúcich mesiacov 
nám poskytol Peter Krajan, vedúci 
prevádzkarne doprava.

Aké opravy ste realizovali počas 
aprílovej odstávky oceliarne a ako 
prebiehali?

- Pracovné dni, počas trvania 
strednej opravy v oceliarni, sme 
využili na dokončenie rekonštruk-
cie spojovacej koľaje č. 1 medzi 
starým závodom a tretím výhyb-
kárskym stanovišťom. Celý tento 
úsek má dĺžku 311 metrov a počas 
predchádzajúcich stredných opráv 
v minulom roku sme opravili viac 
ako 200 metrov. Teraz nás čakala 
posledná tretia etapa v dĺžke 100 
metrov. Náročnosť rekonštrukcie 
spočívala v tom, že uvedená koľaj 

je umiestnená v takzvanom záreze, 
čiže z obidvoch strán je zarezaná 
do terénu a z boku nedostupná pre 
mechanizmy. Zároveň je z jednej aj 
druhej strany ohraničená železnič-
nými mostami. 

Ako ste sa vysporiadali s touto ná-
ročnou situáciou?

- Museli sme prispôsobiť celú 
technológiu i postup opravy. Bolo 
potrebné vymyslieť a naplánovať, 
ako a kde umiestniť materiál na 
opravu, ako rozmiestniť lokomo-
tívy, žeriavy a mechanizmy, či ako 
odviezť starý materiál z miesta 
prác. Železničný most ponad cestu 
I/66 sme museli upraviť na prejazd 
nákladných áut. Aj keď oceliareň 
nevyrábala, výroba v novom zá-
vode išla v štandardnom režime, 
takže sme museli riešiť i spôsob za-
bezpečenia požiadaviek na želez-
ničnú dopravu počas výlukových 
prác. Limitovaný termín bol štvrtok 
18. apríla okolo 13. hodiny, kedy 
sme museli mať koľaj prejazdnú 
pomalou rýchlosťou päť kilomet-
rov za hodinu na prepravu trans-
formátora z revíznej veže energeti-
ky späť do prevádzkarne oceliareň. 
Po uvedenej preprave pokračovala 
smerová a výšková úprava do piat-
ka 19. apríla, do konca prvej zme-

Mechanizmus LIEBHERR 900 pri tvarovaní a úprave štrkového lôžka z umelého hutného 
kameniva.  Foto: P. Krajan

ny. Koľaj bude nakoniec ešte raz 
podbitá automatickou strojovou 
podbíjačkou v termíne 22. až 23. 
mája.  

Prizvali ste si na pomoc aj externé 
firmy?

- Hlavným dodávateľom prác 
bola spoločnosť Koľajové a do-
pravné stavby s.r.o. Košice. Sub-
dodávateľom Renoweld a.s. Brno, 
ktorá vykonala zváranie koľajníc. 
V oblúkoch spojovacej koľaje sme 
zvolili bezstykovú koľaj, aby sme 
eliminovali nepriaznivé pôsobenie 
priečnych síl súpravy pri prejazde 
oblúkom. Okrem dodávateľských 
firiem sa na oprave podieľali i za-
mestnanci údržby železničnej do-
pravy ako aj samotných stredísk 

cestnej a železničnej dopravy. 
Všetko bolo riadne vymyslené, za-
bezpečené a vykonané, preto by 
som sa chcel všetkým poďakovať 
za odvedenú prácu. 

Plánujete podobne využiť ďalšie 
stredné opravy v nasledujúcich 
mesiacoch?

- Vykonávame pravidelnú čin-
nosť pri bežnej údržbe železnič-
nej vlečky. Spravujeme takmer 24 
kilometrov železničnej vlečky a 
95 výhybiek. Z generálnych opráv 
budeme v jesenných mesiacoch 
roku 2024 vykonávať výmenu vý-
hybky č. 13 a opravovať budeme aj 
70 metrov koľaje pod oblúkovým 
mostom ponad Hron v nájazde do 
tejto výhybky.

Pravidelná stredná oprava v oceliarni dopadla úspešne

V dňoch 15. až 19. apríla bola v 
oceliarni realizovaná pravidelná 
stredná oprava. Okrem zamest-
nancov našej spoločnosti sa do 
nej zapojilo štrnásť externých fi-
riem. Všetky úlohy boli včas spl-
nené a opätovný štart výroby bol 
prevedený podľa plánu. 

Do strednej opravy sa zapoji-
li viaceré útvary a prevádzkarne 
našej spoločnosti. „Spomeniem 
odbor zásobovania, ktorého za-
mestnanci zabezpečili v požadova-
ných termínoch všetky objednané 
materiály. Na oprave sa podieľala 
aj prevádzkareň doprava, ktorá 
poskytla potrebné vozidlá a stroje. 
Takisto za zapojili pracovníci elek-
troservisu, mechanickej dielne, 
nástrojárne, výrobári, energetici a 
ďalší,“ povedal Michal Oravec, pre-

vádzkovo-technický zamestnanec 
strojnej údržby v oceliarni. Podľa 
jeho slov je pri podobných prácach 
dôležitá koordinácia medzi jednot-
livými útvarmi.

„Spolupráca funguje na veľmi 
dobrej technickej úrovni, čo je 
nevyhnutné pri prácach veľkého 
rozsahu, realizovaných v krátkom 
čase. Musím vyzdvihnúť rýchlosť a 
profesionalitu všetkých zaintereso-
vaných strán, ktoré sa na strednej 
oprave podieľali,“ pokračoval M. 
Oravec a dodal, že v auguste nás 
bude čakať ďalšia stredná oprava, 
na ktorú sa pripravujeme už teraz. 
„Plánujeme konkrétny harmono-
gram prác a zabezpečujeme po-
trebné náhradné diely.“ 

Revízia pecného trafa
Jednou z najväčších úloh aprí-

lovej strednej opravy bola revízia 
12 MVA pecného transformátora 

Niektoré z ďalších väčších realizovaných úloh počas strednej opravy v oceliarni: 
- výmena kolies prevážacieho voza hlavnej panvy, ktorý zabezpečuje prevoz panvy od EAF po LF a následne pod 
liací žeriav,
- na potrubí odprášenia pece EAF vymenená vodou chladená klapa K1, 
- na stanici odprášenia vymenená reťaz a sklzy na dopravníku M5;
- prevedená revízia ramena číslo 3 EAF v mechanickej dielni na novom závode, 
- dôkladná kontrola hydrauliky pecí EAF a LF, preventívna výmena ventilov, hadíc, filtrov a ďalšieho príslušen-
stva, 
- oprava poškodeného troskového štítu pece EAF, 
- na stanici odprášenia kompletný servis sušičky stlačeného vzduchu a taktiež výmena filtračných vriec v stanici 
odprášenia v dvoch komorách. 
Opravy na zariadení plynulého odlievania (ZPO): 
- preventívna výmena ťažno-rovnacích stolíc na druhom liacom prúde, 
- výmena ventilátora odsávacích pár zo sekundárnej komory, 
- výmena poškodenej valčekovej sekcie v druhej zóne na druhom liacom prúde sekundárnej komory (pri ustá-
lení a dodržaní rádiusu R 9000 pomáhala s geodetickými prácami firma Danieli ako dodávateľ technológií), 
- servis rezačiek Gega, 
- servisné práce na chladníku a ostatných zariadeniach. 
Opravy na žeriavoch:
- výmena všetkých štyroch kolies pre pojazd mosta a dva kusy kolies pre pojazd mačky na žeriave číslo 239 v 
expedičnej hale ZPO, 
- výmena prevodovky pre pojazd mosta a výmena zdvihového lana pomocnej mačky na starom liacom žeriave 
číslo 141 v hale bývalých SM pecí,
- výmena poškodených nárazníkov na koncoch žeriavovej dráhy prekládkového šrotového poľa a servis prísluš-
ných žeriavov.

panvovej pece, pri ktorej bola vy-
konaná aj revízia výkonovej časti 
prepínača odbočiek. 

„Pri revízii je potrebné vypustiť 
asi 10-tisíc litrov oleja, trafo rozo-
brať a vybrať aktívnu časť transfor-
mátora z oceľovej nádoby. Tieto 
práce sa nedajú robiť v oceliarni, 
preto bolo potrebné trafo, ktoré 
váži takmer 37 ton, prepraviť do 
revíznej veže na nový závod,“ po-
vedal Igor Farárik, vedúci prevádz-

Detail z revízie transformátora.  Foto: I. Farárik

Trafo zložené na vagóne koľaje číslo 6 pripravené na transport do revíznej veže.  Foto: I. Farárik

kových elektroúdržieb prevádzkar-
ne centrálna údržba. Prevoz trafa 
bol však oproti minulosti výrazne 
skomplikovaný z dôvodu opravy 
železničnej trate medzi starým a 
novým závodom. 

„Zamestnanci elektroúdržby 
oceliarne museli hneď v nedeľu 
po ukončení výroby trafo odpojiť 
a v nočnej zmene pripraviť na pre-
voz. Samotnú revíziu vykonávali 
zamestnanci spoločnosti HESIA, 

spol. s.r.o. Po ukončení týchto prác 
a umiestnení trafa do trafokob-
ky bolo potrebné opätovné na-
pojenie elektrických silových a aj 
ovládacích obvodov. Zároveň bolo 
upravené aj napojenie chladiacich 
okruhov,“ dodal I. Farárik. 

Všetky úlohy sa napokon podari-
lo včas realizovať v požadovanom 
rozsahu a kvalite a opätovná výro-
ba v oceliarni bola spustená podľa 
plánu.
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Praktické maturity v škole. Na snímke žiaci v dielni elektrotechniky.  Foto: T. Kubej

Súťaž medzi zmenami v centrálnej údržbe
T. Kubej
noviny@zelpo.sk

Víťazná zmena „A“ vo valcovni bezšvíkových rúr.  Foto: M. Gončár

Súťaž medzi pracovnými zmena-
mi prebieha počas celého roka 
vo výrobných a obslužných pre-
vádzkarňach akciovej spoločnos-
ti Železiarne Podbrezová. Sú do 
nej zapojené pracovné kolektívy 
kategórie „R“ z oceliarne, valcov-
ne bezšvíkových rúr, ťahárne rúr, 
centrálnej údržby, energetiky, 
dopravy a odboru riadenia a za-
bezpečenia kvality. Kritériá súťaže 
sú zamerané na kvalitu, výsledky 
hospodárenia, dodržiavanie zásad 
bezpečnosti pri práci, reklamácie 
a sú vyhodnocované a zverejňo-
vané na vývesných tabuliach pre-
vádzkarní.

O priebehu súťaže v centrálnej 
údržbe nás informoval Ladislav 

Bizub, vedúci ekonomického od-
delenia.

Ako pokračovala súťaž medzi 
zmenami v roku 2023?

- Aj v minulom roku pokračovala 
súťaž medzi zmenami v prevádzko-
vej strojnej údržbe a elektroúdrž-
be výrobných prevádzkarní podľa 
stanovených kritérií. Jednotlivé 
pracovné kolektívy sa s kritériami 
stotožnili, ich sledovanie a vyhod-
nocovanie sa stalo súčasťou každo-
denných úloh. 

Sú kritériá súťaže rovnaké ako v 
predchádzajúcich rokoch alebo 
pribudli vlani nové hodnotiace 
prvky?

- Doba trvania opráv a kvalita vy-
konávaných opráv ma priamy vplyv 
na dobu trvania porúch a následne 
prestojov vo výrobe. Poslaním pre-

vádzkových údržieb je zabezpečiť 
prevádzkyschopný stav technolo-
gického zariadenia výrobných pre-
vádzkarní tak, aby výroba nebola 
obmedzovaná, a tým mohla plniť 
plánované požiadavky. Nakoľko 
súťaž prebieha už niekoľko rokov 
a nastavené kritériá sa osvedčili, v 
minulom roku sme nemali dôvod 
ich meniť.

Čo najviac ovplyvňovalo priebeh 
súťaže?

- Pravidelná inšpekcia, preven-
tívne prehliadky a včasná diagnos-
tika majú priamy vplyv na rozsah 
porúch technologických zariadení, 
a tým aj následne na čas potrebný 
na ich odstránenie. Taktiež samotná 
kvalita vykonávaných opráv vplýva 
na prestoje výrobných zariadení.

Predstavte nám víťazný kolektív 
za rok 2023.

- Nakoľko výrobné prevádzkarne 
oceliareň, valcovňa bezšvíkových 
rúr a ťaháreň rúr majú rozdielne 
technologické zariadenia, tak aj 
vyhodnotenie plnenia kritérií sa 
sledovalo samostatne podľa jed-
notlivých prevádzkarní. V minulom 
roku sa víťazom stala v prevádzko-
vej strojnej údržbe a elektroúdržbe 
v oceliarni zmena „D“, vo valcovni 
bezšvíkových rúr zmena „A“ a v ťa-
hárni rúr zmena „B“.

Čo postavilo víťazné zmeny do 
popredia pred ostatné súťažné 
kolektívy?

- Tímová spolupráca pracovných 
kolektívov a najmä súčinnosť za-
mestnancov prevádzkovej strojnej Víťazná zmena „B“ v ťahárni rúr.  Foto: T. KubejVíťazná zmena „D“ v oceliarni.  Foto: T. Kubej

údržby a prevádzkovej elektroú-
držby pri spoločnom odstraňovaní 
porúch. Je totiž dôležité, aby za-

riadenia boli opravené, funkčné a 
prevádzkyschopné v čo najkratšom 
možnom čase.

Žiak odpovedá pred skúšobnou komisiou v prevádzkarni koľajová doprava. Foto: T. Kubej

MARTINŠIMON BRANISLAV

Žiaci zvládli aj praktickú časť maturitnej skúšky 

T. Kubej
noviny@zelpo.sk

V dňoch 23. až 26. apríla sa v Sú-
kromnej spojenej škole Železiarne 
Podbrezová a taktiež v priestoroch 
našej fabriky uskutočnila praktic-
ká časť odbornej zložky maturit-
nej skúšky. Spolu ju úspešne ab-
solvovalo 35 žiakov troch rôznych 
odborov. 

V odbore mechanik strojov a 
zariadení maturovalo deväť žia-
kov, v odbore 
mechanik elek-
trotechnik se-
dem a najväčšie 
zastúpenie mali 
mechanici mechatronici, ktorých 
bolo až devätnásť. Priebeh praktic-
kej časti maturitnej skúšky bol bez-
problémový v škole i v samotných 
prevádzkarňach starého a nového 
závodu, kde niektorí žiaci maturo-
vali. 

Význam duálneho vzdelávania
Spokojná s výsledkami bola aj 

Miriam Pindiaková, riaditeľka Sú-

kromnej spojenej školy Železiarne 
Podbrezová. „Túto časť maturitnej 
skúšky zvládli všetci žiaci úspešne. 
Niektorí ma dokonca svojimi ve-
domosťami veľmi milo prekvapili. 
Žiaci elektroprofesií ju vykonávali 
v dielňach elektrotechniky v ško-
le. Mechanici strojov a zariadení 
absolvovali maturitnú skúšku aj na 
jednotlivých pracoviskách praktic-
kého vyučovania v podniku, nap-
ríklad vo valcovni bezšvíkových rúr, 
v ťahárni rúr či v koľajovej dopra-

ve. Počas prak-
tickej časti žiaci 
potvrdili význam 
systému duálne-
ho vzdelávania, 

ktorého podstatou je prepojenie 
teoretického a praktického vyučo-
vania.“

Riaditeľka našej školy neza-
budla vyzdvihnúť dôležitosť tých, 
ktorí maturantov pripravovali na 
praktickú časť maturitnej skúšky. 
„Poďakovanie patrí všetkým maj-
strom odbornej výchovy, hlavným 
inštruktorom a inštruktorom, ktorí 
sa podieľali na praktickej príprave 

žiakov. Bez ich prístupu, motivácie 
a ochoty odovzdávať nielen svo-
je vedomosti, ale aj skúsenosti by 
nebola praktická časť maturitnej 
skúšky na takej úrovni ako sme 
mali možnosť vidieť.“

NAŠA ANKETA
Žiakov sme sa pýtali, ako sú spo-
kojní s priebehom maturitných 
skúšok, či sa im zdali otázky od 
skúšobnej komisie ťažké a či sa 
plánujú po skončení školy zamest-
nať v našich železiarňach.

• Šimon Švantner, mechanik stro-
jov a zariadení: S priebehom prak-
tickej časti maturitnej skúšky som 
spokojný, pripravoval som sa na ňu 
poctivo a myslím, že sa mi to opla-
tilo. Samozrejme, mal som trochu 
stres, no ten k tomu patrí. Niekto-
ré otázky ma zaskočili, ale viaceré 
som aj čakal. Som rád, že ma pride-
lili do koľajovej dopravy, lebo prá-
ca tu ma baví, bol som na tomto 
pracovisku na praxi a plánujem tu 
ostať aj po škole. Mal by som nas-
túpiť od 1. júna.

• Branislav Piliar, mechanik elek-
trotechnik: Zdalo sa mi to úplne v 
pohode. Keďže som prvý skončil, 
tak som aj prvý odpovedal. Otáz-
ky ma nezaskočili, v podstate som 
ich čakal všetky. Bol som teda na 
ne pripravený. Chcel by som po 
skončení štúdia pokračovať v Že-
leziarňach Podbrezová. Zatiaľ ešte 
neviem, kde presne to bude, uvi-
dím, kam ma zaradia. Najviac sa mi 
páčilo v rámci praxe v starom závo-
de v elektroservise.

• Matej Nosáľ, mechanik strojov 
a zariadení: Určite som spokojný, 
na praktickú časť som bol kvalit-
ne pripravený. Mal som dobrého 
inštruktora vo fabrike a pomáhalo 
mi tam aj veľa ľudí. V škole nás tiež 
pán učiteľ Majer výborne pripravil. 

Maturoval som v novom závode, 
konkrétne na úpravni v prevádz-
karni valcovňa bezšvíkových rúr. 
To, že máme možnosť zamestnať 
sa hneď po skočení štúdia v žele-
ziarňach, je veľkou výhodou. Páči 
sa mi, že fabrika ponúka veľa mož-
ností, ako si rozšíriť svoje zručnosti 
a nadobudnúť nové skúsenosti, 
napríklad formou zváračského kur-
zu. Po škole plánujem ísť pracovať 
do železiarní a plánujem si urobiť 
aj spomínaný zváračsky kurz. Chcel 
by som pracovať v dielni pri zámoč-
níkoch vo valcovni bezšvíkových 
rúr, kde aj praxujem a kde som tiež 
maturoval.

• Martin Vargic, mechanik elek-

trotechnik: Prebieha to celkom 
fajn, vyznám sa v téme, čiže otá-
zok sa nebojím. Trochu mi však 
robí problém ohýbanie káblov. 
Znamená to, že estetika panela 
potom nie je taká, ako by mala 
byť. Myslím si, že sa nás pýtajú 
ľahké veci, aspoň čo som zatiaľ 
počul pri iných spolužiakoch. Ja 
odpovedať ešte len pôjdem, tak 
hádam ma ničím neprekvapia. 
Praxoval som počas štúdia v sta-
rom aj novom závode, po maturi-
te však ešte idem na vysokú školu 
do Žiliny. Až potom budem možno 
uvažovať nad prácou v železiar-
ňach. Vybral som si odbor mecha-
nik elektrotechnik, pretože chcem 
pokračovať v tomto smere.
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M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Andrea Nepšinská vydala omaľovánku 
k výročiu úmrtia Milana Rastislava Štefánika

O ilustrátorke Andrei Nepšinskej 
sme písali už v minulom roku. 
Talentovaná výtvarníčka nedáv-
no vydala zbierku omaľovánok s 
názvom Život Milana Rastislava 
Štefánika. Vznikla pri príležitosti 
105. výročia úmrtia jednej z naj-
významnejších osobností sloven-
skej histórie, ktoré pripadá na 4. 
mája 2024. 

Knižka obsahuje 15 ručne kresle-
ných obrázkov inšpirovaných reál-
nymi fotografiami Milana Rastisla-
va Štefánika. 

Nápad vytvoriť takéto dielo sa 
zrodilo v hlave Rastislava Turňu zo 
Základnej umeleckej školy Valaská 
a členov klubu Spoločnosti Mila-
na Rastislava Štefánika v Brezne. 
Chceli vydať niečo pri príležitosti 
výročia úmrtia jedného z velikánov 
našich dejín. „Minulý rok na jeseň 
ma oslovili, či by som sa zapojila a 
vytvorila omaľovánku. Spolupraco-
vala som na mnohých projektoch, 
preto som to zobrala ako ďalšiu 

výzvu, a tak som prikývla,“ hovorí 
autorka, ktorá pracuje ako techno-
logička výrobných postupov v pre-
vádzkarni ťaháreň rúr. 

Inšpirované životom
Úspešná výtvarníčka priznala, 

že spočiatku mala obavy, či bude k 
dispozícii dosť obrázkov, ktoré zo-
brazia život M. R. Štefánika. „Keď 
som podrobne čítala jeho životopis 
a hľadala vhodné snímky, uvedo-
mila som si, že aj 15 kresieb bude 
málo. Vyberala som preto tie najk-
rajšie a tvorba jednej mi trvala asi 
dva týždne.“ 

Andrea po snímkach pátrala na 
internete a niektoré jej poskytli 
členovia klubu. Knižka obsahuje 
okrem obrázkov aj krátke texty, 
ktoré majú edukatívny charakter 
a priblížia viac Štefánikov život. 
„Omaľovanky sú netradičné a sú 
určené skôr pre staršie deti, ktoré 
už majú v škole dejepis. Pri vyma-
ľovaní môžu naplno zapojiť svoju 
fantáziu. Pôvodné fotografie zo ži-
vota boli čiernobiele, preto je len 
na nich, aké farby zvolia.“

Blížiace sa výročie
Mladá výtvarníčka tvorila die-

lo štandardným spôsobom. Už v 

Mladá ilustrátorka so svojím dielom. Foto: archív A.N.

minulosti vydala knižku s názvom 
Fantasy omaľovánky. „Pri fantasy 
knižke sme zvolili veľký formát A3. 

Pri omaľovánkach Život M. R. Šte-
fánika sme vybrali praktickejší kla-
sický formát A4,“ vysvetlila. 

Omaľovánky o Štefánikovom 
živote vyšli v náklade 200 kusov. 
Dostupné budú v obecnej knižnici 
vo Valaskej, v mestskej veži v Brez-
ne, kde sa nachádza aj expozícia o 
tomto bývalom politikovi, vedcovi 
či letcovi. Knižočku nájdete aj vo 
hvezdárni v Hlohovci a v obci Ko-
šariská, kde je múzeum venované 
práve tejto významnej osobnosti. 
„V lete uplynie 144 rokov od Šte-
fánikovho narodenia. Práve v Ko-
šariskách bude výstava, kde budú 
k dispozícii aj moje omaľovánky. 
Na výstave naviac nájdete diela od 
detí zo Základnej umeleckej školy 
Valaská,“ doplnila A. Nepšinská. 

Mladá ilustrátorka má na naj-
bližšie obdobie i ďalšie plány. Chce 
sa zapojiť do súťaže O Bomburovu 
šabľu v Brezne a aj do iných vý-
tvarných súťaží, ktoré nájde na in-
ternete. „Počas letných mesiacov 
bude voľného času o niečo menej, 
ale verím, že sa mi podarí tvoriť čo 
najviac,“ dodala v závere. 

Súbor Partizán čaká generálna skúška. 
Zúčastniť sa jej môžu i naši zamestnanci

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Folklórny súbor Partizán má v na-
šom regióne dlhú tradíciu. Založe-
ný bol už v roku 1958 pri podniku 
Biotika Slovenská Ľupča, no oficiál-
ne začal pôsobiť až o rok neskôr. V 
tomto období si tak pripomína 65. 
výročie svojej existencie, pričom 
za desaťročia sa v ňom vystrieda-
li stovky členov. Jubileum oslávi 
slávnostnými vystúpeniami vo 
Zvolene, avšak generálnu skúšku 
absolvuje v Dome kultúry Železiar-
ne Podbrezová. A zúčastniť sa jej 
môžu aj zamestnanci našej spoloč-
nosti. 

FS Partizán patrí medzi stálice 
svojho žánru. Spevom a tancom 
baví celé generácie a členom zos-
kupenia boli v minulosti aj mnohí 
zamestnanci podbrezovských že-
leziarní. Partizán sa zameriava na 
umelecké stvárňovanie hodnôt 
tradičnej ľudovej kultúry regiónov 
stredného Slovenska, najmä Horeh-
ronia, Podpoľania, Gemera, Lipto-
va, Oravy a Kysúc. Už od roku 1970 
stojí na jeho čele Igor Kovačovič, 
významná osobnosť folklóru nielen 
v regióne, ale na celom Slovensku.

Desiatky členov
„Spomínam si, že v minulosti 

mala prakticky každá väčšia fabri-
ka svoj súbor. V Partizáne sme sa 

zameriavali na spoznávanie regió-
nu a konkrétnych obcí, kde sme sa 
zoznamovali s tamojšími zvyklosťa-
mi. Tie sme následne zaraďovali do 
jednotlivých vystúpení. Náš súbor 
sa postupne rozrastal, jeho popula-
rita stúpala a dnes máme viac ako 
80 členov rôznych vekových kategó-
rií,“ povedal I. Kovačovič, umelecký 
vedúci zoskupenia. Následne dodal, 
že súčasťou súboru je Ľudová hud-
ba pod vedením predníka Mirosla-
va Kapca, mužská spevácka skupina 
Horehronci a ženská spevácka sku-
pina. 

„Vždy boli našimi členmi ľudia od 
Telgártu, cez Hnúšťu až po Hriňo-
vú. Išlo zväčša o mladých ľudí, ktorí 
navštevovali školy v Banskej Bystrici 
alebo vo Zvolene. Hoci nie vždy boli 
technicky pripravení, vkladali do 
vystúpení srdce. Postupne sa zdo-
konaľovali po všetkých stránkach a 
stali sa obrovskými posilami pre náš 
súbor.“ 

Rôzne etapy
Členovia Partizánu pravidelne 

vystupujú nielen doma, ale i za hra-
nicami Slovenska. Súbor je rešpek-
tovaný aj u kultúrnej obce, pričom 
je držiteľom viacerých ocenení. 
„Byť súčasťou takého veľkého zos-
kupenia a koordinovať toľko členov 
nie je jednoduché. Za tie roky mám 
mnoho zážitkov, o ktorých by som 
vedel dlho rozprávať. Prešli sme si 

rôznymi etapami – obdobiami nad-
šenia, stagnácie, stabilizácie, ale aj 
úspechov. Rozhodne mám na čo 
spomínať. Teší ma, že aj dnes pri-
chádzajú ďalší noví členovia. Nároč-
né obdobie sme prežili počas pan-
démie, keďže mnoho ľudí zo súboru 
odišlo, no dnes sme už opäť v plnej 
sile,“ pokračoval I. Kovačovič. 

Generálna skúška
Takmer sedem desaťročí na scéne 

je úctyhodné číslo, ktoré je potreb-
né patrične osláviť. Aj preto členo-
via zoskupenia pripravujú program, 
ktorý si môžu diváci pozrieť v záve-
re mája v divadle vo Zvolene. Jeho 
príprava prebieha aj v týchto dňoch 
a aby všetko dokonale klaplo, po-
trebné je realizovať generálnu skúš-
ku. A práve tá sa uskutoční v Dome 
kultúry Železiarne Podbrezová. Mi-
lovníci kultúry a zvlášť folklóru z ra-
dov našich zamestnancov si ju môžu 
bezplatne pozrieť na vlastné oči.

„Budeme skúšať choreografiu a 
celý program osláv. Je možné, že 
generálka nebude úplne ucelená, 
môžeme ju aj na chvíľku prerušiť, 

aby sme istú pasáž vyskúšali opäť, 
ale určite aj takáto netradičná for-
ma môže priniesť divákom zážitok. 
Môžem prezradiť, že súčasťou prog-
ramu budú aj krátke videoprezentá-
cie,“ predstavil malú časť zo scená-
ra umelecký vedúci a upresnil: „Vo 
videách budú prestrihy na známe 
osobnosti, pričom mnohé z nich 
už nie sú medzi nami. Video bude 
obsahovať ich citáty z minulosti, 
ktoré adresovali nielen samotné-
mu súboru, ale aj bohatej tradičnej 
slovenskej kultúre. Pôjde zväčša o 
umelcov, ktorí s nami v minulosti 
spolupracovali. Samotné vystúpe-
nie bude mať niekoľko etáp. Pred-
stavíme vám tance z Važca, Čierne-
ho Balogu, Kokavy nad Rimavicou, 

ale budeme sa venovať aj ďalším 
regiónom, ako je Podpoľanie a sa-
mozrejme aj tomu, čo nás najviac 
charakterizuje, a to sú tance z Ho-
rehronia.“ 

Dom kultúry Železiarne Pod-
brezová je podľa umeleckého ve-
dúceho ideálnym priestorom na 
uskutočnenie generálnej skúšky. 
„Generálka bude realizovaná so 
všetkým, čo uvidia diváci v hlavnom 
programe. Čiže so spevom, tancom, 
hudbou, choreografiou i nádherný-
mi krojmi. Nebudú chýbať svetelné 
i zvukové efekty. Zamestnanci Žele-
ziarní Podbrezová si tak na vlastné 
oči budú môcť pozrieť niečo z našej 
tvorby. Na všetkých sa už teraz teší-
me,“ uzavrel I. Kovačovič. 

Diváci sa môžu tešiť na kompletnú choreografiu i krásne kroje. Foto: M. Alberti

Folklórny súbor Partizán je na scéne už 65 rokov.  Foto: R. Krnáč

Generálna skúška sa uskutoční v nedeľu, 19. mája o 18. hodine, v 
Dome kultúry Železiarne Podbrezová. Ak máte záujem sa jej zúčastniť, 
je potrebné prihlásiť sa na príslušných sekretariátoch, najneskôr do 
10. mája. Každý záujemca má nárok na dva lístky. Následne budú na 
sekretariáty dodané vstupenky podľa počtu prihlásených. 
Samotný program pri príležitosti 65. jubilea súboru sa bude konať v 
Divadle J. G. Tajovského vo Zvolene, a to 24. mája o 18.30 hod. a 25. 
mája to budú dve predstavenia o 14.30 hod. a 18.30 hod. Viac informá-
cií nájdete na stránke www.fspartizan.sk 
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HLAVNÍ PARTNERI

3

VARIANTY LOGA

Logo je použiteľné v 3 variantách v súvislosti s aplikáciou loga. 

Variant loga V1 Variant loga V2

Variant loga V3

DIZAJN
MANUÁL

v 1.0.

MEDIÁLNI PARTNERI

WWW.WMBREZNO2024.SK

I. MAJSTROVSTVÁ
EURÓPY U14 A U18

16.5. - 21.5. 2024

XXII. MAJSTROVSTVÁ
SVETA U23

21.5. - 26.5. 2024

IX. MAJSTROVSTVÁ 
SVETA ŽIEN A MUŽOV

26.5. - 1.6. 2024

ARENA BREZNO
(SLOVAKIA)

16.5. 2024 - 19:00 - OTVÁRACÍ CEREMONIÁL
21.5. 2024 - 16:00 - ODOVZDÁVANIE MEDAILÍ A ZÁVEREČNÝ CEREMONIÁL

21.5. 2024 - 20:00 - OTVÁRACÍ CEREMONIÁL
26.5. 2024 - 16:00 - ODOVZDÁVANIE MEDAILÍ A ZÁVEREČNÝ CEREMONIÁL

26.5. 2024 - 20:00 - OTVÁRACÍ CEREMONIÁL
1.6. 2024 - 13:45 - ODOVZDÁVANIE MEDAILÍ A ZÁVEREČNÝ CEREMONIÁL

Do Brezna zavíta európska i svetová kolkárska špička

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Mesto Brezno a celý región Ho-
rehronie sa pripravuje na jedno 
z najväčších športových podujatí 
posledných rokov. Na zimnom šta-
dióne (Aréna Brezno) sa v dňoch 
16. mája až 1. júna uskutočnia maj-
strovstvá sveta v kolkoch. V týchto 
dňoch naplno prebiehajú prípravy, 
aby bolo všetko prichystané pre 
hráčov z osemnástich krajín sveta 
a ich sprievodné tímy. 

Viac nám o šampionáte povedal 
Pavol Kühnel, manažér kolkárske-
ho oddielu ŠK Železiarne Podbre-
zová a zároveň viceprezident Slo-
venského kolkárskeho zväzu. 

Zorganizovať majstrovstvá sveta v 
kolkoch je zaiste obrovská výzva. 
Ako prebiehali počiatočné prípra-
vy?

- Šampionát bol Slovensku pride-
lený už pred piatimi rokmi. Pôvodne 
sa malo hrať v Bratislave, ale napo-
kon padlo rozhodnutie, že budeme 
hrať u nás, najmä kvôli nákladom 
na organizáciu. Prípravy prebieha-
jú už asi rok a pol, kedy sme začali 
riešiť administratívne záležitosti. 
Na vlaňajšom šampionáte vo Va-
raždine sme prezentovali tohtoroč-
né majstrovstvá sveta a postupne 
sme začali robiť zoznam, čo všetko 
je potrebné zabezpečiť. Keďže ide o 
finančne náročné podujatie, hľada-
li sme sponzorov a partnerov, lebo 
bez nich by sme akciu nedokázali 
zorganizovať. 

Ako prijalo vedenie mesta Brezno 
návrh, že podujatie takéhoto ran-
gu bude práve tu? 

- Rokovania boli od prvej chví-
le mimoriadne korektné. Vedenie 

mesta, na čele s primátorom To-
mášom Abelom, nám dalo súhlas-
né stanovisko a celej myšlienky sa 
chytilo. Vyšli nám veľmi v ústrety, 
poskytli nám zimný štadión, čím 
nás výrazne finančne odbremenili. 
Spolupráca s mestom je na výbor-
nej úrovni od prvého momentu až 
po dnešný deň.  

Hrať sa teda bude na zimnom štadi-
óne v Brezne. Ako je to s dráhami?

- Majstrovstvá sveta sa musia hrať 
na tzv. panenských dráhach. Žiadny 
reprezentant si ich teda nemôže 
pred šampionátom vyskúšať. Posta-
víme osem úplne nových dráh od 
firmy PAULY z Nemecka. Keď budú 
poskladané, my amatéri, teda hráči, 
ktorí nebudú štartovať na majstrov-
stvách sveta, ich otestujeme. Zau-
jímavosťou je, že jedine na týchto 
dráhach môžu byť uznané svetové 
rekordy. Doviezli ich štyri kamióny, 
pričom osadené budú na drevených 
profiloch, asi pol metra od podlahy. 
Ide o bežnú technológiu, podobnú 
ako máme v podbrezovskej kolkár-
ni. Po skončení šampionátu sa rozo-
berú a predajú. 

A čo ostatné zázemie? Šatne, tribú-
ny, okolie...

- Aréna patrí mestu, ktoré má 
svojich zamestnancov. Mnoho vecí 
prechádza úpravami, vrátane šatní, 
ktoré sme vymaľovali a vyvetrali. 
Tribúna je vyčistená, schody nama-
ľované a všetko ostatné je taktiež už 
pripravené. Fungovať bude reštau-
rácia na štadióne, kde bude zabez-
pečená strava. Súčasťou organizač-
ného tímu sú aj mnohí dobrovoľníci. 
Budú mať na starosti rozličné úlohy, 
napríklad zapisovanie, rozmotáva-
nie kolov, vydávanie akreditácií a 
podobne. Prihlásilo sa nám viacero 

záujemcov z rôznych oddielov z ce-
lého Slovenska a aj z nášho kolkár-
skeho klubu, pričom denne ich bu-
deme potrebovať 20 až 25. 

Koľko športovcov očakávate a aké 
budú mať zázemie?

- Počas šampionátu sa v Brezne 
vystrieda asi 450 hráčov a keď k nim 
prirátame i sprievodné tímy, doko-
py pôjde približne o 700 ľudí. Celko-
vo bude 16 súťažných dní. Očakáva-
me tiež príchod fanúšikov, uvidíme, 
aké bude teda konečné číslo. Pozi-
tívne je, že na Slovensku je hlad po 
takýchto veľkých podujatiach. 

Generálnymi partnermi podujatia 
sú akciová spoločnosť Železiarne 
Podbrezová a ŽP Informatika s.r.o. 
Ako vnímate ich prínos?

- Pre pracovníkov našej informa-
tiky pôjde o veľkú výzvu, pretože 
technicky zabezpečujú celé podu-
jatie. Poskytli výpočtovú techniku, 
kabeláž, tlačiarne, navrhli logo a 
mnoho iného. Železiarne Podbre-
zová sú dlhé roky sponzorom náš-
ho klubu a sú známe v kolkárskom 
svete. Náš oddiel je 25 rokov na 
najvyšších priečkach klubových sú-
ťaží. Pozná nás prakticky celý svet 
a majstrovstvá sveta budú pre náš 
klub, ale i pre Železiarne Podbrezo-
vá a Horehronie ďalším míľnikom a 
skvelou reklamou. Do Brezna zavíta 
i RTVS, ktorá bude 1. júna natáčať 
priamy prenos, pričom pôjde o dva 
hodinové vstupy. Nedávno sa hral 
vo Veľkom Šariši prípravný zápas 
medzi Slovenskom a Českom. Naša 
verejnoprávna televízia prvýkrát 
odvysielala priamy prenos, čo malo 
mimoriadne pozitívny ohlas. Televí-
zia si musí taktiež všetko pripraviť 
po technickej stránke. Okrem toho 
bude prinášať pravidelné spravo-
dajstvo zo šampionátu v relácii Gó-
ly-body-sekundy. 

Aké očakávania má náš národný 
výber? A objavia sa v najcennej-
šom drese aj podbrezovskí kolkári?

- Vo všetkých kategóriách má 
Podbrezová zastúpenie v širšej 
nominácii. Čo sa týka výsledkov, 
respektíve očakávaní slovenských 
kolkárov, všetko závisí od formy v 
aktuálny deň. U mužov máme ši-
kovných hráčov, príde aj Erik Kuna, 
ktorý pôsobí v Taliansku a istý čas 
hrával za Podbrezovú. V sloven-
ských farbách sa predstavia aj na-
turalizovaní Česi – Bína a Gorecký, 
ktorí sú taktiež členmi nášho klubu. 
Uvidíme, ako ďalší, či už Ivančík ale-
bo Nemček. Hráčov je veľa, každý 
vie zahrať výborne, ale i vybuchnúť. 

Aj ostatné reprezentácie budú mať 
zaujímavé výbery. Napríklad, Srb-
sko bude reprezentovať náš bývalý 
hráč Zavarko. Zaujímavý výsledok 
by mohli dosiahnuť slovenské juni-
orky. Uvidíme, všetko sa ukáže na 
dráhach. A kto napokon nastúpi, 
rozhodnú tréneri.

Podujatie takéhoto formátu je 
skvelou reklamou pre celý región. 
Čo mu môže priniesť?

- Príde množstvo ľudí, ktorí sa 
niekde ubytujú, budú sa stravovať 
a pozrú si aj okolie. Reprezentácie 
si pritom samé vyberajú priestory, 
kde budú bývať. Podujatie je plu-
som aj pre turistický ruch. Samotní 
reprezentanti nebudú hrať každý 
deň, takže voľno využijú na výle-
ty po regióne. Budú vedieť, kde sa 
nachádza Brezno a Horehronie. 
Výbornú reklamu nám robí Oblast-
ná organizácia cestovného ruchu 
REGIÓN HOREHRONIE. Podujatie 
prezentujeme v médiách či na pla-
gátoch. Na šampionát sme pozvali 

aj základné a stredné školy. Okrem 
športu bude pripravený kultúrny 
program, otváracie ceremoniály, 
vystúpi Folklórny súbor Mostár, za-
vítať k nám majú aj politické špičky, 
pripravené budú bufety a mnoho 
ďalšieho. 

Vaše slová na záver?
- Majstrovstvá sveta v kolkoch sú 

skutočne veľkým podujatím. Pozý-
vame všetkých, aj laikov, ktorí to-
muto športu nerozumejú alebo ho 
nikdy nevideli naživo. Prajeme si, 
aby prišlo čo najviac ľudí, preto sme 
zapojili aj mládež, aby sa s týmto 
športom viac zoznámila a aby sme 
ju dostali na športoviská, v tomto 
prípade do kolkární. Kompletný 
program je uverejnený na stránke 
wmbrezno2024.sk, ako aj na Fa-
cebooku – wmbrezno2024, kde 
môžu záujemcovia sledovať postup 
výstavby kolkárskych dráh v Aréne 
Brezno. Na všetkých sa tešíme a ve-
rím, že každý si domov odnesie ne-
všedný športovo-kultúrny zážitok.

Aréna Brezno sa v týchto dňoch mení na veľkú kolkáreň.  Foto: WM Brezno

Minuloročná akcia mala veľký úspech.  Foto: archív ZO OZ KOVO ŽP

Základná organizácia odborového 
zväzu KOVO Železiarne Podbre-
zová (ZO OZ KOVO ŽP) organizuje 
druhý ročník sadenia stromčekov. 
Podujatie sa uskutoční 18. mája v 
spolupráci so spoločnosťou LESY 
Slovenskej republiky, Čierny Balog. 

Po minuloročnej vydarenej akcii 
chceme opäť budovať naše krásne 

Pozvánka na sadenie 
stromčekov v Čiernom Balogu

lesy a pokračovať tam, kde sme za-
čali. Radi medzi nami privítame nie-
len našich členov, ale aj nečlenov. 
Záujemcovia sa môžu nahlásiť na 
sekretariáte ZO OZ KOVO ŽP u Na-
deždy Celanovej na telefónnom čís-
le 048/6451462 alebo prostredníc-
tvom našej webovej stránky: www.
odboryzp.sk/napiste-nam.
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Jedálny lístok
6. – 12. 5. 2024

Pondelok
Polievky: kapustová s údeninou, 
horácka, pečivo. 
• Bravčové stehno hutnícke, cesto-
vina, 
• Hovädzia roštenka portugalská, 
ryža, čalamáda, 
• Špenátové halušky s tvarohom, 
zakysanka, 
• Tlačenkový šalát, pečivo. 

Utorok
Polievky: fazuľová kyslá, zelenino-
vá so šunkou, pečivo. 
• Bravčový rezeň na rasci, tarhoňa, 
šalát, 
• Vyprážaná ryba, zemiaková kaša, 
kompót, 
• Cviklové rizoto s kuracím mäsom, 
šalát, 
• Pirôžky plnené marhuľovou nápl-
ňou, slaný karamel, 
• Vitamínový balíček. 

Streda
Polievka: rascová s vajcom, pečivo. 
• Bravčový rezeň sikulský, knedľa, 
• Kuracie prsia na čínsky spôsob, 
ryža, cvikla. 

Štvrtok
Polievky: kelová s ryžou, prešpor-
ská, pečivo. 
• Hydinové ražniči, zemiaky, uhor-
ka, 
• Bravčové mäso na paprike, fusilli, 
• Klužská kapusta, 
• Syrové tajomstvo, pečivo.

Piatok
Polievky: slepačia, krémová s ovse-
nými vločkami, pečivo. 
• Morčacie prsia plnené nivou, 
ryža, šalát, 
• Hovädzie dusené, paradajková 
omáčka, knedľa, 
• Pečená klobása, hrachová kaša, 
uhorka, chlieb, 
• Zemiakovo-bryndzové pirohy so 
slaninou, 
• Bageta moravská. 

Sobota
Polievka: hŕstková, pečivo. 
• Bravčový rezeň s pečeňou, ope-
kané zemiaky, čalamáda, 
• Hovädzí guláš znojemský, sloven-
ská ryža, cvikla. 

Nedeľa
Polievka: sedliacka, pečivo.
• Kuracie prsia Kung-Pao, ryža, ša-
lát, 
• Bravčové stehno bratislavské, 
knedľa. 

,

Jedálny lístok 
13. – 19. 5. 2024

Pondelok
Polievky: šošovicová kyslá, fran-
cúzska, pečivo. 
• Bravčový rezeň na zelenine, ryža, 
cvikla, 
• Perkelt z morčacieho mäsa, ces-
tovina, 
• Šalát lahôdkový, pečivo,
• Zemiakové knedličky s údeným 
mäsom, kapusta. 

Utorok
Polievky: stupavská zabíjačková, 
roľnícka, pečivo. 
• Husárska roláda, zemiaková kaša, 
čalamáda, 
• Morčacie prsia na smotane s hli-
vami, cestovina, 
• Baraní guláš, halušky, 
• Plnené rožky tvarohové, kakao, 
• Vitamínový balíček. 

Streda
Polievky: hovädzia s cestovinou, 
kláštorná, pečivo. 
• Bravčová pečienka sedliacka, čer-
vená kapusta, knedľa, 
• Kuracie prsia prírodné, ryža, ša-
lát, 
• Ryba na vidiecky spôsob, zemia-
ky, šalát, 
• Bolonské špagety, 
• Bageta Gurmán. 

Štvrtok
Polievky: držková, mrkvová s pó-
rom, pečivo. 
• Vyprážané čevapčiči, zemiaky, 
šalát, 
• Hovädzie filé kopaničiarske, tar-
hoňa, uhorka, 
• Kuracie stehno so zeleninou, špe-
nátové rezance, 
• Lievance s lesným ovocím. 

Piatok
Polievky: hrachová so salámou, po-
hronská, pečivo. 
• Hovädzí guláš maďarský, knedľa, 
• Pečené kuracie stehno, zelenino-
vá ryža, kompót, 
• Francúzske zemiaky, šalát, 
• Šúľance s makom, 
• Bageta s morčacím mäsom. 

Sobota
Polievka: oravská fazuľová, pečivo. 
• Bravčová krkovička zbojnícka, 
opekané zemiaky, čalamáda, 
• Hovädzie mäso na korení, slo-
venská ryža, uhorka. 

Nedeľa
Polievka: zemiaková gulášová, pe-
čivo.
• Morčacie prsia orientálne, ryža, 
cvikla, 
• Bravčové stehno na smotane, 
cestovina.

MDD
pre deti zamestnancov

Malovanie na tvár
Malovanie na tvár

1.6. 
2024

Zelpo Aréna
od 10.00 do 14.00

Tárajko

a Popletajka
Tárajko

a Popletajka
HasiciHasici

Účasť detí je potrebné nahlásiť na sekretariáte 
príslušnej prevádzkarne do 23. 5. 2024 pre doručenie lístkov 
a zabezpečenie balíčkov pre deti zamestnancov.

Diskotéka

Atrakcie: 

šmýkalka Western, 
Combo Spiderman,
skákacie hrady, 
suchý bazén 
s guľôčkami

Policajné psyPolicajné psy

Malovanie na tvár
Malovanie na tvár

Deň narcisov podporili aj v našej škole
T. Kubej
noviny@zelpo.sk

Býva už pekným zvykom, že naši žiaci sa každoročne zapoja do zbierky.  Foto: žiaci SSŠ ŽP

Spolu sa v našej škole vyzbieralo viac ako 
170 eur.                          Foto: žiaci SSŠ ŽP

Pravidelne od roku 1997 sa začiat-
kom jari, v marci alebo apríli, koná 
na celom Slovensku verejno-pros-
pešná zbierka Ligy proti rakovine 
s názvom Deň narcisov. V tomto 
roku pripadol termín na 18. apríla 
a opäť sa jej zúčastnili aj žiaci a uči-
telia zo Súkromnej spojenej školy 
Železiarne Podbrezová (SSŠ ŽP).

„Zbierku sme realizovali v našej 
škole, zapájame sa do nej každý 
rok. Aj toto je cesta ako našich žia-
kov viesť k tomu, aby boli solidárni 
a neostali ľahostajní voči potrebám 
tých, ktorí sa musia popasovať s 
ťažkým osudom,“ povedala Katarí-

na Tajbošová, učiteľka SSŠ ŽP.
Žltý kvet narcisu, ktorý je zvolený 

ako symbol tohto dňa, si prispie-
vatelia môžu pripnúť na viditeľné 
miesto na oblečení. Cieľom Dňa 
narcisov je poukázať na problema-
tiku boja proti rakovine a finančne 
prispieť na boj proti tejto chorobe. 
Z peňazí vyzbieraných počas Dňa 
narcisov sú financované projek-
ty a programy, cez ktoré Liga proti 
rakovine pomáha konkrétnym pa-
cientom. Slúžia aj ako investícia do 
preventívnych a vzdelávacích prog-
ramov pre verejnosť, na podporu 
nemocníc, ale aj výskumu liečby 
onkologických ochorení.

„Počas zbierky sú žiaci, učitelia a 
personál školy oboznámení s tým, 

na aký účel vyzbierané peniaze 
poputujú. Myslím si, že pre via-
cerých darcov je táto informácia 
podstatná. Vďaka zbierke Liga proti 
rakovine realizuje napríklad onko-
poradne, sieť onkopsychológov, 
podporné skupiny pre pacientov, 
príbuzných a pozostalých. Taktiež sú 
to rôzne prevencie, rodinné a rela-
xačné pobyty, jednorazový finančný 
príspevok, parochne pre pacientky, 
vzdelávanie zdravotných sestier a 
iné,“ priblížila K. Tajbošová. V aktu-
álnom roku sa v rámci 28. ročníka 
tejto zbierky podarilo v našej škole 
vyzbierať 170,66 eura. „Všetkým 
darcom a dobrovoľníkom, ktorí 
pomohli zbierku uskutočniť, touto 
cestou srdečne ďakujeme.“
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V tajničke sa ukrýva citát, ktorého autorom je čínsky mysliteľ, politik a filozof Konfucius.

***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***

Hrajte o dva lístky na kolkárske majstrovstvá sveta v Brezne
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Opäť sme si pre vás pripravili súťažnú krížovku. Ak sa chcete zapojiť do súťaže, pošlite nám znenie tajničky do redakcie poštou alebo e-mailom, najneskôr do 13. mája. Okrem svojho mena napíš-
te aj odborný útvar alebo prevádzkareň, kde pracujete. Na jedného z vás čakajú dve vstupenky na kolkárske majstrovstvá sveta v Brezne. Meno výhercu uverejníme v nasledujúcom vydaní novín.

Výherca súťažnej krížovky
Správne znenie tajničky z Podbrezovana č. 8, v ktorej sa 
ukrývalo porekadlo: „Ak chceme zbierať med, nekopeme 
do úľa.“ Z úspešných riešiteľov sme vyžrebovali Michala 
Náthera z prevádzkarne centrálna údržba. Cenu, ktorou je 
rodinná vstupenka na hrad Ľupča si výherca môže prevziať v 
redakcii v pracovné dni od 7.30 do 15.30 hod. 

Poďakovanie
Ďakujeme všetkým príbuzným, priate-
ľom a známym za účasť na poslednej roz-
lúčke s naším milovaným otcom, starým 
a prastarým otcom

Blažejom KAPAJČÍKOM 
z Pohronskej Polhory, 

ktorý nás navždy opustil 12. apríla 2024 
vo veku 81 rokov.

Ďakujeme za kvetinové dary a prejavy sústrasti, ktorými 
ste sa pokúšali zmierniť náš hlboký žiaľ. 

Smútiaca rodina

Spomienky
„Sú ľudia, ktorí pre nás znamenajú viac 
ako ostatní.“
Dňa 20. apríla sme si pripomenuli nedo-
žitých 74 rokov nášho vzácneho strýka
Jaroslava ZAJAKA z Brezna – Rohoznej.

S láskou a úctou spomína 
rodina, priatelia a známi

...
Dňa 30. apríla sme si pripomenuli prvé 
smutné výročie, čo nás navždy opusti-
la naša milovaná manželka, mamička a 
starká

Oľga TOKÁROVÁ z Michalovej.
S láskou a úctou spomínajú

manžel, dcéry s rodinami a priatelia
...

Dňa 2. mája sme si pripomenuli dvadsať 
rokov odvtedy, ako nás navždy opustila 
milovaná mama 

Elena SÁSIKOVÁ z Brezna.
S láskou a úctou spomínajú 

dcéry Soňa a Ľubka s rodinou
...

„Ak existuje nejaká náhrada za lásku, je 
to spomienka.“
Dňa 11. mája uplynú štyri roky, ako nás 
navždy opustil náš drahý manžel, otec, 
starký, prastarký, brat a príbuzný 

Igor MOTYČKA z Lopeja. 
Ak ste ho poznali, venujte mu spolu s nami tichú spo-
mienku. 

S láskou spomína manželka a deti s rodinami

Májové pranostiky
• Ak na prvého mája večer prší, bude celý rok pekne.
• Keď sa v máji blýska, to si sedliak výska.
• V máji vlhko, chladno, bude vína na dno.
• Studený máj, v stodole raj.
• Teplý máj znamená daždivý jún.
• Dážď na Pankráca osožný je poliam, ale škodný viniciam.
• Pred Servácom niet leta, po Serváci niet mrazu.
• Ak je máj teplý a jasný, bude jún daždivý a chladný.
• Chladný máj s mokrým júnom plnia stodolu zbožím a sto-
hy senom.
• Keď sa na Želmíry včely začnú rojiť, dobrá ovca sa už 
môže dojiť.
• Studený marec, mokrý máj – bude humno ako raj.
• Čím je teplejší a suchší máj, tým je chladnejšia a vlhkejšia 
väčšia časť júna.
• Za mokrým májom ide suchý jún, za suchým májom ide 
mokrý jún.
• Ak je máj záhradníkom, býva i roľníkom.

Výročie úmrtia M. R. Štefánika
V sobotu, 4. mája, si pripomíname 105. výročie úmrtia jed-
nej z najvýznamnejších osobností slovenskej histórie. Milan 
Rastislav Štefánik sa do pamätí zapísal ako človek, ktorý 
výrazne ovplyvnil naše moderné dejiny. Bol astronóm, ces-
tovateľ, letec, politik či diplomat. Bolo mu vštepené silné 
národné cítenie. Po maturite odišiel do Prahy študovať as-
tronómiu. Neskôr odcestoval do Francúzska. V roku 1918 sa 
spolu s Tomášom Garrigue Masarykom a Edvardom Bene-
šom zaslúžil o vznik medzivojnovej Československej repub-
liky. Málokto bol tak bytostne slovenský a zároveň tak mo-
derne európsky a svetovo rozhľadený a uznávaný ako práve 
Štefánik. Od roku 1918 bol generálom francúzskej armády. 
Milan Štefánik dostal druhé meno Rastislav, aby mu po celý 
život pripomínalo hlboké slovenské a slovanské korene z 
ktorých pochádza. Medzi jeho predkov patril aj Jozef Mi-
loslav Hurban. Napriek krehkému zdraviu bol silnou osob-
nosťou neobyčajne sugestívnou, hlboko veriacou, túžiacou 
po pravde a poznaní. Svoje etické, morálne mravné krédo i 
lásku k svojmu národu zhrnul do troch slov: Veriť – Milovať – 
Pracovať a on skutočne tak žil. V tomto je aktuálnosť odkazu 
a veľkosť generála Milana Rastislava Štefánika.
Štvrtého mája 1919 letel Štefánik z Talianska na Slovensko. 
Za dosiaľ neobjasnených okolností zahynul pri leteckej kata-
strofe neďaleko Ivanky pri Dunaji.         (Zdroj RTVS)
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SÚHRN NIKÉ LIGY
6. kolo nadstavby: FK Železiarne 
Podbrezová – MŠK Žilina 1:2 (0:1)
Góly: 90. Kabongo – 45+1., 84. 
Sauer. Rozhodovali: Kráľovič – 
Štrbo, Halíček. Bez kariet. Diváci: 
645.
Podbrezová: Rehák – Bartoš, Ba-
kaľa, Mielke – Kováčik, Bajo, Chy-
la (67. Paraj), Ridwan – Galčík (85. 
Hydara), Assinor (67. Kabongo), 
Yirajang (67. Okunola).
7. kolo nadstavby: MFK Ružom-
berok – FK Železiarne Podbrezo-
vá 3:2 (2:1)
Góly: 26. Gabriel, 37. Chobot, 
80. Gerec – 29. Paraj, 59. Galčík. 
Rozhodovali: Očenáš – Hancko, 
Košecký. ŽK: Lavrinčík – Paraj, 
Bartoš. Diváci: 965.
Podbrezová: Danko – Bartoš, Ba-
kaľa, Mielke (71. Mrva) – Kováčik, 
Chyla (86. Okunola), Bajo, Ridwan 
– Galčík, Paraj, Assinor (68. Ka-
bongo).

Najbližší program Niké ligy: 
8. kolo nadstavby, 5. mája (ne-
deľa) o 17.30: Podbrezová – D. 
Streda.
9. kolo nadstavby, 11. mája (so-
bota) o 15.30: Podbrezová – Slo-
van. 

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

V kabíne padali aj slzy, priznal Danko

Patril medzi opory železiarov v 
tohtoročnom Slovnaft Cupe. Od 
trénerov dostal šancu vo všetkých 
stretnutiach a príležitosti sa chopil 
naplno. Z brankára Adama Dan-
ka sršala istota a spoluhráči sa na 
neho mohli spoľahnúť. Ešte dnes 
ho však mrzí, že sa Podbrezová ne-
prebojovala do košického finále, no 
napriek tomu je vďačný za šancu, 
ktorú dostal. Dvadsaťročný gólman 
si je zároveň vedomý, že mužstvo 
nazbieralo ďalšie cenné skúsenosti.  

Pohárová cesta Podbrezovej sa 
skončila pred bránami finále. Ako 
by ste zhodnotili účinkovanie váš-
ho tímu v Slovnaft Cupe?

- Pohárová cesta bola krásna od 
prvého zápasu v Čiernom Balogu, 
kam sme pricestovali historickým 
vláčikom, až po posledný nešťastný 
duel s Trnavou. Cítil som, že som 
dostal od trénerov šancu, za ktorú 
som vďačný. Snažil som sa zbierať 
skúsenosti od zápasu k zápasu. 
Dnes som milo prekvapený, kam 
sme to až dotiahli. To však nezna-
mená, že by som neveril v náš ús-
pech. Avšak odohrali sme mnoho 
ťažkých duelov a darilo sa nám. 

S akými očakávaniami ste nastúpi-
li do pohárovej súťaže?

- Na začiatku Slovnaft Cupu som 
nemal prakticky žiadne. Išiel som 
od zápasu k zápasu. Postupne však 
očakávania prichádzali každou ďal-
šou výhrou. Keď sme vyraďovali sú-
perov, už sme mysleli na niečo viac, 
a to bolo krásne. 

V najvyššej súťaži ste zatiaľ toho 
veľa neodchytali a zrazu proti vám 
stáli tímy ako Slovan a Trnava. S 
akými pocitmi ste nastupovali do 
týchto duelov?

- Musím povedať, že veľké zápasy 
neboli len proti Trnave, Slovanu či 
Zlatým Moravciam, pretože všetky 
boli rovnako dôležité. Samozrejme, 
keď prišli ligové mužstvá, bol aj väč-
ší tlak. Klamal by som, ak by som 
povedal, že som necítil nervozitu. 
Ale tá bola prirodzená. Postupne, 
ako som zbieral sebavedomie a 
prax, bol som aj istejší. Potom som 
sa snažil riešiť už len situácie v zá-
pase a nenechal sa rozptyľovať ni-
čím okolo. 

Nastúpili ste ako jednotka do všet-
kých duelov. Čo si odnášate z tých-
to stretnutí?  

- Dali mi veľmi veľa. Bol som jed-
notka v dôležitom ligovom pohári, 
a to je určitý druh zodpovednosti. 
Zápasy boli fajn a každý jeden som 
si užíval. Strieľali sme veľa gólov a 

málo inkasovali, pričom celé muž-
stvo odviedlo perfektnú prácu. 
Skončili sme až pred bránami finá-
le, čo nás ešte stále veľmi mrzí. Boli 
sme blízko k prepísaniu histórie 
podbrezovského futbalu. No nie-
len ja, ale aj ostatní spoluhráči si z 
toho môžeme odniesť veľmi veľa. 
Taktiež mi do zbierky pribudli veľké 
zápasy na krásnych štadiónoch, či 
už v Bratislave alebo Trnave. 

Ešte vo vás rezonuje nešťastné vy-
padnutie so Spartakom alebo sa 
už pozeráte dopredu?

- S odstupom času musím pri-
znať, že emócie po domácom zápa-
se s Trnavou boli veľmi negatívne. 
V našej kabíne prevládalo obrovské 
sklamanie a dokonca padali aj slzy. 
Boli sme veľmi blízko finále. Môže-
me byť však hrdí, čo sme dokáza-
li, ako sme sa prezentovali a koľko 
zápasov sme zvládli. S odstupom 
času nás bolesť z vypadnutia prejde 
a budeme sa sústrediť na posledné 
ligové zápasy v tejto sezóne. 

V ligovej súťaži neprežívate ideál-
ne obdobie a ešte prišlo aj smolné 
vypadnutie v pohári. Aká nálada 
je momentálne v kabíne?

- Nie sme spokojní, pretože hrá-
me dobre, ale prehrávame a nez-
bierame body. Túžime vyhrávať a 
prezentovať sa naším futbalom, ale 
chceme získavať aj body, čo je naj-
dôležitejšie. Všetci sme odhodlaní 
ešte viac a lepšie pracovať. Pevne 
verím, že výsledky prídu a znovu sa 
dostaneme na koňa. Toto obdobie 
nás môže ale veľmi posilniť. 

Povzbudzujú vás tréneri, aby ste 
nevešali hlavy?

- Máme podporu celého klubu, 
vrátane trénerov, a to si veľmi váži-
me. Ako som povedal, musíme len 
tvrdo pracovať a so súčasnou situá-
ciou sa čím skôr vysporiadať. 

Adam Danko.                 Foto: M. Štefánik

Štefan Markulík: Pred chlapcami klobúk dole

Účinkovanie FK Železiarne Pod-
brezová v tohtosezónnom Slov-
naft Cupe sa skončilo v semifi-
nále. Železiarov vyradil trnavský 
Spartak, hoci v dvojzápase ne-
bol lepším tímom. Teda najmä v 
odvete v Zelpo aréne. Početná 
návšteva na tribúnach sledovala 
márne dobýjanie trnavskej brá-
ny, ale aj neuznaný podbrezovský 
gól, ktorý mal podľa mnohých 
platiť. Všetko sú to však už len 
dohady. 

Podľa Štefana Markulíka, asis-
tenta hlavného trénera FK Žele-
ziarne Podbrezová, bola pohárová 
jazda zaujímavá. Mužstvo dávalo 
veľa gólov, pričom túžilo urobiť v 
súťaži dobrý výsledok. „Prvý zápas 
v Čiernom Balogu bol špecifický, 
keďže viacero chalanov pochádza 
z Horehronia. Prišlo veľa ľudí a 
všetci sme mali zážitok, aj vďaka 
netradičnému príchodu na zápas, 
nakoľko sme cestovali vláčikom. 
V tomto a aj ďalších meraniach síl 
sme hrali veľmi dobre,“ rozhovoril 
sa Š. Markulík. 

Štvrťfinálový súboj na pôde Slo-
vana bol pomyselnou čerešničkou 
na torte vďaka predvedenej hre 
a napokon aj výsledku. „Boli sme 
šťastní, že nám to konečne s nimi 
vyšlo, keďže vo viacerých ligových 
dueloch sme prišli so Slovanom 
o body v závere,“ vrátil sa k mar-
covému vystúpeniu na Tehelnom 
poli. 

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Do zápasu dali maximum
Dvojzápas so Spartakom bol 

futbalovým sviatkom. Naše muž-
stvo sa medzi kvarteto najlepších 
v pohári dostalo po takmer štvrť-
storočí. Štefan Markulík priznal, že 
v prvom polčase duelu v malom 
Ríme nehralo naše mužstvo dobre, 
čo bolo vôbec prvýkrát v tohtoroč-
nom pohári. „Súper si vypracoval 
dostatok šancí. Možno sme hra-
li tak aj z dôvodu, že išlo o veľmi 
dôležitý duel. Po prestávke sme sa 
vrátili k tomu, čo nás zdobilo počas 
celého ročníka.“ 

Kalich horkosti si železiari vypili 
v domácej odvete. Od úvodu ob-
hajcu trofeje tlačili, strelili aj gól, 
ale rozhodcovia ho neuznali. „Bola 
to obrovská škoda. Ale myslím si, 
že chalani vložili do zápasu maxi-
mum. Trnava si v prvom polčase 
nevypracovala takmer nič. Boli 
sme jednoznačne lepším tímom, 
škoda len efektivity v zakončení. 
Po zmene strán už bola hra rozkús-
kovaná a duel sa nám nepodarilo 
dotiahnuť ani do predĺženia.“ 

Dostali by krídla
Napriek sklamaniu z vypadnutia 

asistent trénera hráčov pochválil. 
„Pred chlapcami obrovský klobúk 
dole, rovnako pred celým klubom 
a všetkými, čo sa podieľali na našej 
ceste pohárom. Vyrovnali sme his-
torické maximum, aj keď nás veľmi 
mrzí, že sme sa nedostali do finále. 
Ale myslím si, že sa nemáme za čo 
hanbiť. Hoci bezprostredne po do-
mácom zápase s Trnavou vládlo v 

našom tábore obrovské sklamanie, 
hreje nás skutočnosť, akou cestou 
sme v Slovnaft Cupe prešli. Mali 
sme ťažký žreb, stretli sme sa so 
Slovanom, najlepším mužstvom na 
Slovensku, ktoré sme vyradili. Boli 
sme blízko k tomu, aby sme prešli 
i cez obhajcu z Trnavy. Dnes viem, 
že by nám neuznaný gól veľmi po-
mohol, pretože ako poznám chala-
nov, dostali by ešte väčšie krídla,“ 
zhodnotil Š. Markulík. 

Kríza v produktivite
Mladý podbrezovský celok ne-

prechádza ideálnym obdobím a 
navyše musel stráviť smolné vy-
padnutie z pohára. Podľa Marku-

líka je herný prejav často veľmi 
dobrý, pričom hráči sa aj dostávajú 
do šancí, no zlyhávajú v koncovke. 
„Možno nemáme hernú krízu, ale 
krízu v produktivite a finálnej fáze. 
Všetko je aj o skúsenosti a pokoji 
pri zakončení. Nepovedal by som, 
že mužstvo je potrebné špeciálne 
motivovať počas tohto nevydare-
ného obdobia. Máme mladý tím, 
ktorý sa chce a potrebuje ukázať. 
Navyše, pracujeme v klube, kde 
sú ambiciózni majitelia i tréneri. 
Preto sa chceme prezentovať čo 
najlepšie v každom stretnutí. Ve-
rím, že sa čím skôr naštartujeme a 
začneme zbierať aj body,“ uzavrel 
Š. Markulík. 

Štefan Markulík.  Foto: M. Štefánik

Ani šieste a siedme kolo nadstav-
by Niké ligy futbalistom FK Žele-
ziarne Podbrezová body nepri-
nieslo. Výsledková kríza sa teda 
prehĺbila, pričom do konca roční-
ka zostávajú už len tri kolá. 

V šiestom kole sme v Zelpo aré-
ne privítali Žilinu. Naši hráči mali 
od začiatku herne navrch, ale trá-
pili sa v koncovke. Galčík zahodil 
niekoľko šancí a keď sa aj presadil, 
radosť mu zmaril ofsajd. Žilina v zá-
vere polčasu prakticky z ničoho ud-
rela zásluhou Sauera. Ten istý hráč 
pridal po prestávke aj druhý presný 
zásah a ani kontaktný gól Kabonga 
v závere nič nezmenil na tom, že 
body si odviezol súper.  

„Napriek tomu, v akej sme situá-
cii ma teší, že sa mužstvo nevzdalo 
a chcelo so zápasom niečo urobiť, 
čo je motív do ďalšej práce. Dostá-
vame veľa gólov a nedávame ich, 
čiže tam je pes zakopaný. Čaká nás 

veľa práce,“ povedal, okrem iné-
ho, Roman Skuhravý, tréner nášho 
tímu. 

V ďalšom kole sme cestovali na 
Liptov, kde nás čakal nepríjemný 
Ružomberok. Inkasovali sme po 
nešťastnom teči, následne hlavou 
vyrovnal Paraj. Krátko pred odcho-
dom do kabín pridal druhý domáci 
gól Chobot. 

Po prestávke vyrovnal Galčík, ale 
finalista ligového pohára predsa 
len udrel aj tretíkrát. Gerec sa pre-
sadil v malom vápne a rozhodol. 

„Podľa mňa sme nepodali zlý 
výkon. Ale keď dostaneme tri góly, 
nemôžeme zvíťaziť. Na ihrisku 
sme my a musíme si sami pomôcť. 
Bojujeme o svoje mená a povesť. 
Verím, že nás to nezlomí a dosiah-
neme čím skôr na víťazstvo,“ pove-
dal po stretnutí pod Čebraťom náš 
útočník Roland Galčík. 

Prehra v Ružomberku definitívne 
rozhodla, že FK Železiarne Podbre-
zová obsadí na konci sezóny v ta-
buľke šieste miesto.

Na prvé body stále čakáme
Mark Assinor (vpravo) v súboji s ružomberským hráčom. Foto: M. Štefánik


